

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI JAWAPAN LISAN
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA, PARLIMEN KE-14,
MAJLIS MESYUARAT DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : TUAN SIVAKUMAR VARATHARAJU NAIDU
[BATU GAJAH]**

TARIKH : 1 JULAI 2019 (ISNIN)

SOALAN : 72

Tuan Sivakumar Varatharaju Naidu [Batu Gajah] minta PERDANA MENTERI menyatakan:

Program-program atau projek-projek berimpak tinggi yang dirancang oleh MITRA untuk pembangunan sosioekonomi kaum India. Senaraikan secara terperinci jumlah peruntukan yang dikeluarkan kepada semua organisasi termasuk pihak swasta secara berasingan serta tujuan pengagihan peruntukan tersebut.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat,

Di bawah fasa pertama, sebanyak 38 program pembangunan sosio-ekonomi masyarakat India telah diluluskan dengan jumlah peruntukan keseluruhan sebanyak RM20,336,524.00. Berdasarkan pelan tindakan masyarakat India Malaysia dan permohonan geran, MITRA telah pun mengenal pasti program-program berimpak tinggi dalam usaha untuk meningkatkan taraf hidup dan keupayaan masyarakat India secara holistik yang merangkumi aspek pendidikan, ekonomi, sosial dan insaniah.

NO. SOALAN : 72

Program-program berimpak tinggi dibahagikan kepada dua aspek iaitu kualiti dan kuantiti. Di antara program-program yang di kenalpasti dibawah aspek kualiti adalah seperti program latihan dan penempatan pekerjaan bagi pelajar lepasan sekolah dan graduan yang dalam bidang minyak dan gas (*oil and gas*), automatif, sekuriti siber (*cybersecurity*), kejuruteraan telekomunikasi serta program berimpak tinggi insaniah iaitu pembangunan kapasiti dan kerohanian banduan India Malaysia seluruh negara. Di bawah aspek kuantiti adalah seperti program pendidikan pra-sekolah yang mengutamakan literasi 3M (membaca, menulis dan mengira) yang merangkumi seramai 6500 pelajar.

Program-program ini akan dijalankan dengan kerjasama badan-badan bukan kerajaan (NGO) / organisasi yang dipilih melalui proses penilaian berdasarkan kriteria dan prosedur (SOP) yang telah ditetapkan oleh MITRA dan Jabatan Perdana Menteri (JPM).

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat selanjutnya, permohonan geran fasa pertama selesai dan telah dikemukakan ke Bahagian Pembangunan, Jabatan Perdana Menteri untuk proses penyaluran peruntukkan kepada pihak badan-badan bukan kerajaan (NGO) / organisasi yang berkaitan.

Daripada 38 program yang dikemukakan bagi kelulusan kepada Jabatan Perdana Menteri, berikut adalah pecahan peruntukkan mengikut seksyen :

- (i) Sebanyak 6 program berjumlah RM2,322,350.00 diluluskan di bawah seksyen Ekonomi dan Kerjaya;
- (ii) Sebanyak 17 program berjumlah RM14,197,290.00 diluluskan di bawah seksyen Pendidikan dan Latihan;
- (iii) Sebanyak 4 program berjumlah RM746,820.00 diluluskan di bawah seksyen Identiti dan Keterangkuman; dan

NO. SOALAN : 72

- (iv) Sebanyak 11 program berjumlah RM3,070,064.00 diluluskan di bawah seksyen Kebajikan dan Pembangunan Sosial.

Program yang diluluskan kesemuanya dijangka akan memberi impak positif dalam meningkatkan kapasiti para peserta dari segi kemahiran, pengetahuan dan kebolehan dalam meningkatkan taraf sosioekonomi masyarakat India, terutamanya golongan B40.

Secara keseluruhan, MITRA mempunyai peranan penting dalam pembangunan masyarakat India di negara ini. Saya ingin menjelaskan bahawa MITRA sedang berusaha dengan gigih untuk membantu semua lapisan masyarakat India dalam mencapai pembangunan secara inklusif.

Sekian, terima kasih.